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GILDEKAMERS VAN HET SINT JORISGILDE STRATUM-DEEL 1 

 

 

INLEIDING 

 
Vóór 1969 is ons gilde, naar ons beste weten, nooit in het bezit geweest van een eigen gilde-
kamer.  
In 1968 zijn wij als gilde namelijk in het pand “Kodijko” aan de Tongelresestraat te Eindhoven 
getrokken (zie hoofdstuk). 
 
Van vóór 1886, een brand in gildehuis van de Laar (zie hoofdstuk), is niets bekend over gilde-
kamers (al dan niet in eigen gebruik). Mede omdat wij er van uitgaan dat in gildehuis van de 
Laar in 1886 alle documenten en vele andere gildematerialen verbrand (beschadigd) zijn. 
 
Wel is, door geschiedschrijving van onze archivaris Frans Bax, nogal wat bekend geworden 
over het schieten bij ons gilde in vroegere tijden en op vroegere plaatsen.  
Frans Bax heeft er in 2002 een hoofdstuk “SCHUTSBOMEN” aan gewijd, dat hoofdstuk is op-
genomen in ons (digitale, WWW.SINTJORISGILDESTRATUM.NL) archief. 
 
Dit eerste deel (tot 1990) is gebaseerd op notities die door Frans Bax, archivaris van ons gil-
de, op schrift zijn gesteld in de loop van vele jaren “praktiserend” zijn, aangevuld met 
(beeld)materiaal en andere info die daarna is “opgedoken” en verwerkt door Frans Kirchner 
(ook lay-out), samen met Frans Bax lid van de Archiefcommissie van het Sint Jorisgilde Stra-
tum. 
 
Lang niet alle materiaal uit ons archief is in dit boekwerkje opgenomen uiteraard, maar alles 
is wel in ons (digitale) archief te vinden. Zie daarvoor ook onze website. 
 
GILDEKAMERS VAN HET SINT JORISGILDE STRATUM- DEEL 1 
Is een uitgave van de Archiefcommissie van het Sint Jorisgilde Stratum met dank aan Yvonne 
Henderson. 
 
Frans Bax & Frans Kirchner 
 
Eindhoven, januari 2020. 
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GILDEHUIS BIJ VAN DE LAAR 

 
Hier begint de historie van de gildekamers van ons gilde! 
Hier, zo staat inmiddels wel vast: omdat in dit café/gildehuis al onze “perkamenten en veel 
ons niet bekende gildeattributen” (Frans Bax). zijn verbrand en “de weggesmolten poten van de 
koningsvogel” (Frans Bax) tot gevolg heeft gehad. 
Het gold een brand in de nacht van 17 op 18 augustus 1886. 
Van voor deze tijd zitten er geen notulen in ons gildearchief.  
Wel heeft Frans Bax veel historie opgetekend over het geweerschieten en gebruikte schuts-
bomen en schietterreinen. Dat is door Frans Bax in het hoofdstuk “SCHUTSBOMEN” opge-
nomen als onderdeel van het geweerschieten. 
De brand en de datum staat inmiddels vast, nadat dit decennia lang een “aanname” (overle-
vering) is geweest wat betreft plaats en jaartal. Mede door het vele speurwerk van Yvonne 
Henderson, waarvoor onze hartelijke dank. Zij is o.a. al enkele jaren werkende aan een boek 
over Stratum. 
 
Van Yvonne hebben wij gekregen: 

 
 
“Het betrof een rijtje van 4 huisjes op de LINKER hoek van de Leenderweg met de Biesterweg: 
perceel B1511, jaartal 1887”.  

 
 
 “Het pand is herbouwd in 
1987.” 
 
 
 

 
Nu is er ook een krantenbericht dat meldt over een brand in de Heistraat, eveneens in de 
nacht van 17 op 18 augustus 1886, waaronder het huis van G, van de Laar, De andere huizen 
waren van weduwe Intven, Herps en van Dommelen.  

 
NT-KRANT-23 MEIERIJSCHE COURANT 
Brand Heistraat, 18-08-1886 
Krant:      Meierijsche Courant 
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Persoon in krantenartikel  G. van de Laar 
Beschrijving:     Brand Heistraat 
Datering:    18-08-1886 
Illustratie:     nee 
Plaatsnaam in artikel:   Eindhoven/Stratum 

 
Yvonne Henderson zegt daarover:  

“inmiddels ben ik erachter gekomen dat de Leenderweg of wellicht een gedeelte er-
van in die tijd Heistraat werd genoemd (volgens Th. Effting, die in de jaren vijftig his-
torische stukken schreef in de Gids, een blad dat hij zelf uitgaf).  
Dan zou het toch om dezelfde locatie kunnen gaan.  
Bijgaand stuur ik je het uittreksel uit het bevolkingsregister.  
Is het de goede G. van de Laar, denk je? Deze G. van de Laar stierf in 1896, dus dat 
klopt wel met zijn einde lidmaatschap.“ 

 
Het KAN niet anders dan dat deze G. van de Laar gildebroeder is geweest van ons gilde, 
Frans Bax heeft daarover in het leden- en functieboek opgenomen: 
 
LAAR-G. VAN DE 

• Lid 1878, overleden 1896-05-25. 
• Regerend deken 1881.  
• 1ste deken 1888. 
 

1890-07-NOTULEN  
“G. van de Laar komt ter vergadering verantwoording van 
den Secretaris van inkomsten en uitgaven waaruit blijkt 
dat er nog f 4,97 in kas blijft Wordt goedgevonden,” 

 
De overige vermeldingen in de nog aanwezige notu-
len betreffen voornamelijk de afwezigheid op verga-
deringen wegens ziekte. 
 
Uit 1881 hebben we nog een document (zie afbeelding) 

waarop G. van de Laar als regerend-deken (voorzitter) 
is vermeld.  
 
Ook de door Frans Bax vermelde sterfdatum komt 
overeen met de informatie die in het archief via het 
RHC is gevonden. 
 
De G. van de Laar van de brand in 1886 en “onze” G. 
van de Laar MOET één en dezelfde persoon zijn ge-
weest.  
En ten tijde van de brand was hij waarschijnlijk nog 
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regerend-deken van het gilde, we kunnen dat niet met zekerheid zeggen omdat notulen over 
deze periode ontbreken.  
Zoals gezegd, wel is door Frans Bax opgetekend dat G. van de Laar in 1888 1e deken (secreta-
ris) van het gilde was. 
 
Maar we kunnen er gevoeglijk van uitgaan dat ten tijde van de brand in café/gildehuis van 
de Laar (of een andere naam van het café) veel van de gildespullen in het gildehuis aanwezig 
waren en door deze brand zijn vernietigd. En dat de brand ook heeft gezorgd voor het smel-
ten van de poten van onze “oude” koningsvogel (zie afbeelding). 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

We weten via Yvonne Henderson dat het café in 1887 is herbouwd, of het gilde nog tijdelijk 
een thuis heeft gevonden in dat herbouwde café weten we niet.  
We vinden de eerstvolgende “verpachting” terug in 1891-06, het gilde gaat dan naar van de 
Wiel. 
 
In 1898 (na zijn dood?) erfde zijn vrouw het pand: 

 
Na 1898 is het pand vele malen van eigenaar verwisseld, maar is het wel altijd café gebleven: 
Yvonne Henderson:   

“dat zie ik aan de beroepen van de eigenaars”. 
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GILDEHUIS BIJ VAN DE WIEL 

Na de fatale brand in het café heeft het gilde een nieuwe gildekamer gevonden in het café 
van Th. Van de Wiel. Volgens de notulen is het gilde tot 1895 in dit café gehuisvest geweest 
(het krantenbericht in het volgende hoofdstukje zegt daar iets anders over).  
Het was gebruikelijk dat het gilde zich vestigde voor de tijd van twee jaren. Meestal gebeur-
de dit na inschrijving en ging men naar het café met de laagst aangeboden drankprijs.  

 
NOTULEN 
1891-06-21  
“Verder waar de Gild zich vestigen zal volgens Art 45 van Reglement er komen twee briefje in 
een van Th. van de Wiel voor 4½ ct het bier per glas en een van H. Gruiters voor 4½ ct het bier 
per glas te leveren Wordt in stemming gebracht waaruit blijkt dat Th. van de Wiel 18 Stem-
men en H.Gruiters 8 Stemmen Zoodoende dat het gild de 2 volgende Jaren bij Th.van de Wiel 
zal zijn” 
1893-06-18   
“No 6 Waar de Gilde zich vestigen zal komen 2 brieven in van Th.v.d.Wiel en A.van Buul, beide 
voor 4½ ct het bier per glas, bij stemming blijkt dat Th.v.d.Wiel 15 stemmen en A.van Buul 12 
heeft zoodat de Gilde bij Th.v.d.Wiel blijft,”  
1895-06-23 
“Verder wordt gestemd waar de Gilde zich zetelen zal er komen 4 briefje Th.van de Wiel 4½ ct 
per glas en 300 een ton aftappen Wed Holten 4½-250- M.van den Berk 4¼-250- P.van der 
Heijden 4½-500- Wordt gestemd Wed Holten 12 - Th.van de Wiel 11 M.van den Berk 7 - P.van 
der Heijden - zoodoende dat de gilde naar de Wed Holten gaat” 
 

Theodorus was er echt “inne van de guld”, volgens Nellie Jonkers-van de Wiel. Zo was Theo-
dorus bijvoorbeeld de grootvader van haar vader (Thomas van de Wiel) en de vader van Jan- 
en Adrianus van de Wiel. Waar het café moet zijn geweest is niet bekend: “vermoedelijk er-
gens in de buurt van de Sint Joriskerk”. 
 
In ons leden- en functieboek staat van Theodorus opgetekend: 
 
WIEL-THEODORUS VAN DE 

• Lid 1850, overleden 1908-04-04.  

• Koning 1857-08-28.  

• Deken. 

• Kapitein.  

• Secretaris van 1881 tot onbekend.  

• Ouderling van onbekend tot 1908-04-04.  

• Gildehuis Th. v.d. Wiel. 

• Onderscheiding: Sint Jorisgilde 1900, ere kruis voor 50 jaar 
lidmaatschap (ouderling, oud kapitein, deken en secretaris).  
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ALGEMENE TOELICHTING 

KRANTENBERICHT 
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YVONNE HENDERSON 

“C. Holten kwam in 1867 als molenaar in Stratum wonen op adres A42. Dat was niet 
de Huifkar. Hij trouwde in 1869 met zijn Mieke Bogaarts, zij was een echte Stratumse. 
In 1889 is hij als brouwmeester bij F. Keunen in een kokende ketel gevallen en daags 
erop aan zijn verwondingen overleden. Zoals in het artikel ook is te lezen hadden zij 
samen eerst een café op een andere plaats, namelijk vlakbij de Aida. Dat is aan de 
overkant van de Huifkar een stukje terug op de Stratumsedijk. Dat was het huisnum-
mer A47 in 1889 en A48 in 1890. Dat was dus NIET het huisnummer van de Huifkar! In 
1890 woont Mieke, de Wed. C. Holten nog steeds op de Stratumsedijk. In advertenties 
van verkopingen die bij haar zijn gehouden wordt het café ook steeds aangeduid als 
vlakbij het raadhuis van Stratum. Dat raadhuis is niet Sancta Ursula, maar bedoeld 
wordt de latere fietsenwinkel van Slegers, ter hoogte van... inderdaad de Aida ofwel 
de Vondellaan. 
Volgens het kadaster gaat De Huifkar die dan overigens nog niet zo heet, in het 
dienstjaar 1892 (het werkelijke jaar is dan 1891) over van Johanna Paula Schenaerts, 
winkelierster, naar Johanna Maria Boogaarts (Mieke Holten). Vervolgens in mei 1903 
naar Willem van den Akker die zelf aan de Geldropseweg woont. Hij verhuurt het café 
inderdaad en in dienstjaar 1907 (= 1906) wordt W. Bax cs (timmerman) de eigenaar. 
In 1941 (ik weet niet of dit een dienstjaar is, maar dat vermoed ik wel) wordt het pand 
geveild en wordt Peter Kemps eigenaar, landbouwer aan de Boschdijk 735.  
Leuk detail: Mieke is altijd vlakbij de Huifkar blijven wonen. Zij overlijdt namelijk in 
1920 op de Aalsterweg 3.” 

 
GILDE 
Naar wat wij uit de notulen hebben gehaald moet de 63 jaar die in het krantenbericht ge-
noemd wordt in werkelijkheid 61 jaar zijn en gedurende deze periode heeft het gilde twee 
“uitstapjes” gemaakt; is het gilde twee keer “verpacht”.  
Eenmaal aan het café van P. Lodewijks (zie hoofdstuk verderop) en eenmaal aan café Waterreus (zie 

hoofdstuk verderop).  
In die 61 jaar heeft het gilde driemaal een andere “gildehuis-baas” gehad in hetzelfde pand: 
de weduwe Holten, Willem Bax en H. van den Akker. 
Ook zou volgens het krantenbericht het gilde in 1893 met de familie Holten meegetrokken 
zijn van hun café aan de Stratumse Dijk naar het pand aan de splitsing Aalster-
weg/Leenderweg, terwijl volgens onze notulen het gilde van 1891 tot 1895 bij Th. Van de 
Wiel thuis was. Dat blijft een vraagteken, we gaan vooralsnog uit van onze notulen. 
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GILDEHUIS BIJ WED. HOLTEN 

In juli 1895 is het gilde naar het koffiehuis van de weduwe Holten gegaan. Zij vroeg bij in-
schrijving 4,5 cent voor het bier per glas en fl. 2,50 voor het aftappen van een ton bier.  
Het is onduidelijk in de notulen of voor die tijd alleen de drankprijs bepalend is geweest voor 
de vestiging van het gilde in een café.  
Tot de verpachting heeft het gilde 8 jaren in het koffiehuis van de weduwe Holten een vrije 
gildekamer gehad.  
In de buitengewone ledenvergadering van 23 april 1903 maakt de gildeoverheid bekent dat 
zij besloten heeft voortaan het gilde te verpachten.  
Kon een kastelein voorheen inschrijven tegen de laagste consumptieprijs, nu moet de ver-
pachter een bedrag storten in de gildekas en de drank voor een speciale prijs aanbieden. De 
voorwaarden van de verpachting worden door de secretaris aan de gildebroeders bekend 
gemaakt.  
De vergadering bespreekt de verpachting en de voorwaarden daaraan verbonden. Na stem-
ming blijkt dat 26 gildebroeders voor het verpachten van het gilde zijn en 6 gildebroeders 
tegen.  
De verpachting zal worden gehouden in het koffiehuis van de weduwe Holten op zondag 26 
april om 12.00 uur.  
 
NOTULEN 

1895-06-23 
“Verder wordt gestemd waar de Gilde zich zetelen zal er komen 4 briefje Th.van de Wiel 4½ ct 
per glas en 300 een ton aftappen Wed Holten 4½-250- M.van den Berk 4¼-250- P.van der 
Heijden 4½-500- Wordt gestemd Wed Holten 12 - Th.van de Wiel 11 M.van den Berk 7 - P.van 
der Heijden - zoodoende dat de gilde naar de Wed Holten gaat” 
1897-06-23 
“dan wordt gestempt worden waar de Gilden zich vestigen zal daar voor hebben ingetekent 
de Weduwe Holten, Th. van de Wiel - J. Boogaarst, en Th. Verhoeven de laatste kompt niet in 
aanmerking, de W Holten 17 stem J. Boogaarst 6 stemme Th. van Wiel 7 stemmen zoodoende 
dat de Gilde blijft bij de W Holten” 
1898-10-09  
“er wordt een ½ ton bier uit geloofd door Th.Intven en P. van Sande  
de Weduwe Holten geeft er nog een vaatje bij hetgeen goed gevonden wordt op 15 October 
op te drinken”  
1899-06-11 
“nu wordt er gestempt waar de Gilde zich zal vestigen daarvoor hebben in geschreven P.van 
der Heiden de W. Holte, A. Kauwenberg de Wed Holten heeft 19 stemmen Kauwenberg 0 P. 
van der heiden geen dus blijft de Gilde bij de Wed Holten”  
1901-06-09 
“Stemmen waar de Gild zich zetelen zal voor 2 Jaar ingekomen 2 Briefje van de Wed C. Holten 
voor ... per glas ... per Half ton en de Wed P.van der Heijden voor ... per glas ... per half Ton 
uit welke stemming blijkt Wed Holten 22 - en de Wed van der Heijden 4 zoodat zijn bij de Wed 
Holten blijft” 

  



 

 

 10 

1903-04-23 
“Wordt door den Deken bekend gemaakt dat op de Derectie vergadering besloten is om 
voortaan de Gilde te verpachten na over en weer gepraat te zijn door verschillende leden 
wordt besloten te stemmen uit welke stemming blijkt dat 25 voor de verpachting en 6 tegen 
verpachting zijn zoodoende zal zij verpacht worden op Zondag 26 April 1903 ten koffiehuize 
van de Wed Holten S middags om 12 ure terwijl de leden bekend gemaakt dat de eerst vol-
gende vergadering gehouden zal worden in de Herberg bij hem die de Gilde pacht 
De voorwaarden van verpachting welke de leden bekend door de voorlezing der Secretaris 
zijn 
Voorwaarden van Verpachting 
No 1 De verpachting zal plaats hebben op Zondags 26 April 1903 D Smiddags om 12 ure ten 
Koffiehuizen van de Wed Holten Stratum 
No 2 Diegene die de Gilde willen pachten worden uitgenoodigd door de Derectie 
No 3 De Gilde wordt verpacht voor de tijd van 2 jaren zijnde van 1903 voor kermis tot 1905 
voor kermis 
No 4 Het geld dat van de verpachting komt is ten baten van de Gilde en kan in twee termijnen 
betaald worden Het 1ste nu kermis 1903 - en het 2de na kermis 1904 met het afrekenen op 
de Derectie vergadering die plaats heeft binnen 14 dagen kermis 
No 5 De Gilde zal zich vestigen bij hem die de laagste pacht besteed terwijl de pachter de ver-
plichting op zich neemt de orders der Derectie opvolgen terwijl de pachter ook bij zijn pach-
ting aanneemt het bier voor 4½ ct per glas te leveren en een ton bier voor f 2,50 af te tappen 
alleen dan met kermis en in het jaar gehouden teerdagen als het geld uit de kas betaald en 
als er iemand is die de Gilde tracteert terwijl de pachter voor een borrel waar een kaartje voor 
gegeven wordt een cent bij mag vragen aan den persoon die het kaartje geeft 
No 6 De pachter waar de Gilde zich vestigen zal moet zorg dragen dat hij een geschikt locaal 
bezit dat bestemd is voor de gilde om de houden vergaderingen en teerdagen in jaar en met 
kermis en moet uitsluitend bestemd zijn de voor de gilde als de gilde die noodig heeft en moet 
geheel vrij zijn voor de gilde zoodat er niemand buiten de gilde mag worden toegelaten” 

 
“De Gilde is gepacht door den Kastelijn M. Waterreus voor de Somma van Zes en Dertig gul-
den   Zegge f 36 
De Derectie    De Pachter 
De Hoofdman P.H.v.Hooff  M.A.Waterreus” 
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GILDEHUIS BIJ WATERREUS 

Zoals hierboven blijkt (GILDEHUIS BIJ WED. HOLTEN) uit de ondertekening in het notulen-
boek blijkt is de pachter M. Waterreus. De pachtsom was groot fl. 36,-. 
Het café was gevestigd op de hoek van de Stratumse Dijk en de Heezerweg.  
Het verpachten van het gilde blijkt een welkome financiële aanvulling van de gildekas te zijn.  
Tijdens de vergadering van 11 juni 1905 wordt aan de gildebroeders ter kennis gebracht dat 
vier kasteleins in Stratum te weten, W. Bax, J. Bogers, Wed. v.d. Heyden en M. Waterreus, 
zijn uitgenodigd in te schrijven voor de verpachting van het gilde.  
 
NOTULEN 

De kasteleins hebben een schrijven ontvangen met de volgende inhoud: 
Aan de Heere.............................. te Stratum. 

Art.1   De directie van het St. Jorisgilde Stratum heeft in hare vergadering van 31 mei 1905 
besloten om op 11 juni 1905 des middags om 5.00 uur de gilde te verstemmen bij inschrijving 
voor de tijd van twee jaren waarvoor U wordt uitgenodigd een biljet in te leveren. 
Art.2   Het inschrijfbiljet moet bevatten: 
1e  Het aftaploon van een ton bier. 
2e  Het leveren van bier voor hoeveel per glas; alleen als de gilde van kasgelden teert. 
Het bier wat op de vergadering persoonlijk betaald wordt hiervan uitgesloten. 
3e   En verder in te vullen op het biljet wat U verder voor het gilde over hebt. 
Art.3   De kastelein waar de gilde zich zal zetelen moet zorg dragen voor een vrije kamer voor 
het houden van vergaderingen en teerdagen en met kermis voor het teren en dansen. 
Art.4 De inschrijving biljetten moeten voor of op den 11e juni des namiddags om 5.00 uur 
1905 bezorgd zijn bij een lid van de directie. 
Namens de directie w.g. 
De hoofdman P.H.van Hooff 
De secretaris." 

 
Drie kasteleins hebben gereageerd op de oproep van de verpachting van het gilde. 
Stratum 11 juni 1905. 
Aan de directie van het St. Jorisgilde Stratum. 
Een antwoord op Uw schrijven dat ik voor aftapgeld van een ton bier vraag fl. 2,50 en het te-
ren 4 cent per glas. 
Verder jaarlijks een en half ton bier te verteren geef en een vrije kamer voor met kermis te 
dansen. 
Teken inmiddels 
W.P.J.van der Heyden. 
Stratum 11 juni 1905. 
 
Mijne Heere. 
Met deze laat ik U weten dat mijne inschrijving is als volgt hier zal zijn. 
Ik lever het bier op teerdagen aan 4,5 cent per glas van aftaploon moet ik hebben Fl. 2,50 per 
ton en verder zal ik zorgen voor een ton bier per jaar wat voor U en Uwe leden kan opgedron-
ken worden en verder een vrije kamer op teer en vergaderingsdagen.  
Na mijn schrijven blijf ik in afwachting. 
Uw vriend 
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W. Bax. 
 
Stratum 11 juni 1905. 
Conditiën waarvoor ondergetekende St. Georgius wil behouden. 
1e Het aftappen op fl. 2,50 per ton. 
2e Het bier op teerdagen te leveren op 4,5 cent per glas. 
3e Sterke drank 5 cents per glas. 
4e Alcohol vrije dranken 5 cent per glas. 
5e Jaarlijks een ton bier of de inkoopprijs hiervan. 
6e De uit te geven kaartjes op teerdagen met bijvoeging van één cent gangbaar zijn voor een 
glas sterke drank of limonade. 
 
M. Waterreus." 
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GILDEHUIS BIJ W. BAX 

 
De drie ingekomen biljetten worden, in de vergadering van september, door de secretaris 
voorgelezen.  
 
NOTULEN 

1905-06-11  
“Daar er 3 billetten zijn ingekomen en door den Secretaris hiervan voorlezig is gedaan en ge-
vraagd of er nog iemand inlichting ergens over verlangd en niemand meer het woord verlangt 
zal er tot stemmen over gegaan worden 
De uitslag der stemming is W.Bax 18, M. Waterreus 4, Wed. P.J.van der Heijden 7 en blanco 2 
zoodoende dat de Gilde zich voor 2 jaren bij W.Bax zich zetelen zal”  

 
Terug dus naar het café op de splitsing van de Aalsterweg en de Leenderweg.  
Als de twee gereglementeerde jaren bijna om zijn worden door de secretaris van het gilde 
vijf nieuwe inschrijfformulieren aan kasteleins verzonden. Te weten aan de weduwe van der 
Heyden, J. Boogaarts, G. Kappel, A. Rummers en W. Bax.  
Eén inschrijfformulier komt terug bij het gilde. Het is van W. Bax, zodat de vergadering "vol-
gens oud gebruik" besluit nog twee jaren in hetzelfde café te blijven.  
 
NOTULEN 

1911-09-10 
“Verder zal volgens oud gebruik gestemd worden waar de Gilde zich zetelle zal voor 2 Jaren 
De Secretaris heeft aan de volgende Kastelijn briefje gezonden met de voorwaarden aan Wed 
van der Heijden - J.Boogaarst, G.Kappel, A.Rummers en W.Bax er is een inschrijng billet in-
gekomen van W.Bax met den voor¬waarden als het (-volgende- doorgestreept) vorige Jaar 
wordt goedgevonden dat de Gilde nog 2 Jaar bij W.Bax blijft” 

 
De vergadering van september 1913 behandelt de ingekomen 2 briefjes van de verpachting 
van het gilde. De ingekomen briefjes zijn van W. Bax en J. de Vries. Na stemming krijgt W. 
Bax 32 stemmen, J. de Vries krijgt 6 stemmen en één stem is blanco.  

"De condities zijn het zelfde als vroeger". 
 
Tijdens de Eerste Wereldoorlog is het gilde niet verpacht. De vergadering besloot dat als er 
geen koning mag worden geschoten, de dekenen ook niet worden gekozen en het gilde niet 
verpacht.  
Uit niets blijkt daarna dat het gilde is verpacht tot 1922.  
Er was onenigheid ontstaan tussen de gildebroeders Willem Bax en Theodoor van de Wiel. 
Het gilde moest per direct uit het café van Bax vertrekken weet het gildebroeder P. Vaes te 
melden. Maar Mandigers zegt dat het niet hoeft.  
De reden voor de onenigheid is geweest dat enkele gildebroeders naar een ander lokaal wil-
den.  
Daarom gooide hij een glas bier over de trots van Willem Bax, het grote wedstrijdbiljart. 
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NOTULEN 
1922-10-08 
“Bespreking van het voorval welke bij de laatste Teering heeft plaats gehad, het lid v/d Berg 
Wenscht dit punt gaarne te bespreken, hij vindt dit wel die treurig dat zoo iets in het gilde kan 
plaats hebben. Door het lid P.Vaes werd gezegd dat hij heeft gehoord dat Bax een lid van het 
Gilde namelijk J.Kronenburg heeft gezegd, dat hij liever het Gilde niet meer had dan wel, Door 
ons lid Mandigers werd nog gesproken over genoemde avond en gezegd dat wij bij Bax niet 
weg behoeven, alle twee hebben schuld zoowel Bax als Th.v.d.Wiel, door het lid van Dongen 
werdt gezegd dat nu wij het gezegde van den Kastelijn Bax gehoord hebben, niet verder te 
bespreken en de Secretaris op te dragen om die Kastelijns welke een geschikt localiteit heb-
ben aan te Schrijven, en zij die het hoogste inschrijven daar word op de volgende vergadering 
over gestemd. 

 
Na bespreking in de overheid op 12 oktober 1922 heeft de vergadering op voorstel van Van 
Dongen besloten de secretaris opdracht te geven kasteleins, met een voor het gilde geschikt 
lokaal, aan te schrijven.  
Aangeschreven zijn; Kapel, Bax, P. Lodewijks, Jos Louwers, A. Verhoeven, H. Frans en G. 
Rummers.  
Tijdens de vergadering van 11 november 1922 worden de ingekomen brieven besproken, 
deze zijn van P. Lodewijks, Jos Louwers en A. de Kinderen.  
Na stemming blijkt dat P. Lodewijks 20, Jos Louwers 3, De Kinderen en Bax ieder 1 en 2 
stemmen blanco.  
Het gilde gaat naar P. Lodewijks op de Stratumsedijk. 
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YVONNE HENDERSON 
“Willem Bax is van oorsprong timmerman van beroep. In latere akten staat als beroep 
vermeld koetsier of koffiehuishouder.  
Het pand Aalsterweg no 1 is een koffiehuis met tuin en erf. Kadastraal bekend Ge-
meente Stratum Sectie D nr. 529, groot 3 aren, 30 centiaren.  
Na het eerst te hebben gehuurd komt het pand in eigendom gekomen blijkens een ak-
te van 26 april 1906 verleden door Notaris Schrijver te Eindhoven.  
Na het overlijden van Allegonda Bax Sarton in 1929 is er geen boedelscheiding.  
De 5 zonen; Jan, Wim, Hub, Christ en Jac maken geen aanspraak op hun erfdeel; zij 
staan hun erfdeel af aan hun vader Willem. Dit is beschreven bij akte van 31 augustus 
1933 verleden bij Mr. H. Ph. M. J. Janssen Notaris te Eindhoven.  
Het pand Aalsterweg no 1 komt in de openbare verkoop. De veiling wordt gedaan 
door Gerechtsdeurwaarder J. J. van Belkom te Eindhoven. Op donderdag 9 mei 1940 is 
de inzet en donderdag 16 mei 1940 volgt de toewijzing. 
Het café is, in de omgeving van Eindhoven, een zeer bekende pleisterplaats. 
In de drie kamers van het café groot respectievelijk 15, 143 en 24,5 m2 is het St. Joris-
gilde Stratum vanaf 1905 ruim 60 jaar thuis.  
Ook het Stratums Muziekcorps is in die tijd hier thuis en haar repetities gehouden. In 
een slapende periode van de harmonie worden op de zolder van het pand de instru-
menten bewaard. 

 
                                                             -Willem Bax aan het biljart- 
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-Jac Bax (zoon van) heeft in 1948 het ex-pand van zijn ouders 
op zijn koningsschild laten graveren- 

 
 

-Uit het programmaboekje van 1912- 
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GILDEHUIS BIJ P. LODEWIJKS 

Het gilde gaat naar P. Lodewijks op de Stratumsedijk.  
De schuld aan Bax groot fl. 47,60 is per direct voldaan. Toch is het gilde na korte tijd weer 
teruggegaan naar Bax*.  
Of nadien nog inschrijfformulieren voor de verpachting van het gilde verzonden zijn is niet 
aantoonbaar.  
Het gilde is tenminste zeer honkvast gebleken. Mogelijk is dit te verklaren door de roerige 
tijden. De Eerste- en de Tweede Wereldoorlog met al hun beslommeringen voor de gilde-
broeders, voor, tussen en na die verschrikkelijke tijden. 
 
*Opmerking is van Frans Bax! In de notulen zijn de volgende, wellicht relevante, punten te 
noteren! Wat natuurlijk niks voor 100% zeker hoeft te zeggen over de termijn waarna het 
gilde is teruggegaan naar Bax.  
   

1922-11-11 
“Stemming over de inschrijf biljetten welke zijn ingekomen van P.Lodewijks, Jos Louwers, en 
A.de Kinderen en na welke stemming bleek dat P.Lodewijks 20 stemmen, Jos Louwers 3 
setemmen de Kinderen 1 stem Bax 1 stem en 2 blanco.” 
1925-06-14 
“Aangenomen om met kermis 2 kaartjes te geven. Maandag om 1 uur voormiddag H.Mis 
voor alle leden present op boete van 50 cent na de H.Mis rondtrekken namiddag om 3 uur 
prijs-verschieten 3 prijzen uit de Kas op de puist, door G.van Hoek, J.v.Poppel, Th.Persoons zijn 
drie prijzen beloofd voor SWoensdags Smorgens om 10 uur; om 9 uur present bij P.Lodewijks” 
1925-09-13 
“Van de schuld aan J.v.d.Pas wordt alsdan nog f 10 afgekort en wordt Van de kastelein 
P.Lodewijks het te kort van de kermis teering groot f 15 uitbetaald.” 
1926-04-15 
“Bestuursvergadering 15 April (1926) 
Vergadering wordt geopend omstreeks 8 uur er waren aanwezig Hoofdman,  
beide dekens, koning en koningsdeken, beide secretarissen en twee ou(...). Nadat de boeken 
van secretaris en penningmeester zijn gecontro(...) wordt met Lodewijks en Holten afgere-
kend.” 
1926-08-09 
“Aan contributie gebeurd f 8,70 welk geld aan P.Lodewijks werd overgedragen met de nog in 
kas zijnde gelden aan 30 cent dus te zamen f 9,00.” 
1926-09-12 
“collecte voor prijsverschieting f 1,58 op de inteekenlijst voor A.v.Bergeijk 7,20 Aan van Pop-
pel betaald f 7,21 voor kermis prijzen aan v.Ganzewinkel f 1,00 voor Lieshout aan P.Lodewijks 
f 19,05 afkorting” 
1926-11-14 
“De secretaris komt ter vergadering nadat ze door den hoofdman reeds geopend is, leest de 
presentielijst en gaat over tot inning der contributie 
aan contributie 19,20 inteeken lijst 6,20 afgelost aan P.Lodewijks 5,70” 
1926-12-12 
“afgedragen aan P.Lodewijks 19,45” 
1927-04-23 
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“Voorstel Hendriks; de contributie op een gemakkelijkere manier te laten betalen. voorstel is 
een kastje ophangen waarin de leden  per week kunnen betalen. Het kastje zal kosteloos ge-
maakt worden door P.Lodewijks en beschilderd door Jos Hendriks” 
1927-06-10 
“Afgelost aan P.Lodewijks 20. Blijft schuld f 14,80” 
1927-05-12-DE LAATSTE MELDING OVER P. LODEWIJKS 
“Mededeeling over kermis. Voorstel van 't bestuur is om 10 kaartjes te geven en na kermis 
een avond te organiseren waarbij zoo het eenigszins kan een stukje gegeten zal worden.  
Door P.Reniers wordt gezegd het beter was de oude gebruiken aan te houden. P.Vaas is voor 
het voorstel van 't bestuur. Door den kapitein wordt stemming hierover aangevraagd. Voor-
stel van 't bestuur aangenomen. De Secretaris zal Zaterdag voor kermis zitting houden van 8 -
10. 's Maandags met kermis 's morgens rond trekken na de mis 's middags om half vier bij-
eenkomst op de gildekamer om vier uur prijsschieten. 8 prijzen uit de kas waar aan toege-
voegd wordt 1 prijs van P.Lodewijks.” 
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GILDEHUIS BIJ HARRIE VAN DEN AKKER 

In augustus 1940 heeft het gildehuis een kasteleins-wisseling plaats gevonden. Willem Bax is 
uit het café gegaan en Harrie van den Akker komt in zijn plaats. 
Als de stadsvernieuwing van Eindhoven ook in Stratum aan de weg komt timmeren moet het 
pand worden gesloopt. H. van den Akker betrekt een nieuw pand ter voortzetting van het 
café bedrijf aan de Leenderweg nr. 3. Het voormalige pand van J. Schenaerts. Het gilde moet 
naar een nieuw gildehuis omzien. Het nieuwe pand van H. van den Akker heeft niet vol-
doende ruimte om het gilde te huisvesten. 
Op 8 augustus 1956 is in de "De Huifkar" zoals het café sinds 1940 heette de laatste vergade-
ring van het gilde. Deze vergadering is voor de voorzitter zeer moeilijk;  

"daar dit de laatste keer zal zijn dat wij hier in ons oude gildehuis bij elkaar zijn" zie hier-

onder.  
Het gilde is dan 61 jaren in hetzelfde pand geweest, met onderbrekingen naar P. Lodewijks 
en de Waterreus. 
  
DE VERGADERING  

“Deze vergadering volgens onze Voorz: is voor hem zeer moeilijk, daar dit de laatste 
keer zal zijn dat wij hier in ons oude Gilde huis bij de Heer v/d Akker bij elkander zijn. 
Dit is dan in verband met de opening van een nieuwe zaak, waar de ruimte niet toe-
laat, ons nog te huisvesten. Ja Gildebroeders, dit is een heele stap dat wij naar een 
ander zullen moeten ofschoon dit toch moet gebeuren. Wij zijn hier dan zoowat 60 
jaar gevestigd, wat toch een heele tijd is. Intusschen hebben wij drie aanbiedingen 
gekregen n.l. bij de Heeren v/d Eijnden, Collen en van Buul. Hierover zou de Voorz: 
graag de mening willen horen van de verg: waar of wij naar toe zullen gaan, want dit 
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is zeer belangrijk. Ondertusschen dat de verg: zich hierover kan beraden, bied de Heer 
v/d Akker de Verg: een rondje aan, wat door de leden gul werd geaccepteerd en door 
de Voorz: permissie werd gegeven om een borrel te gebruiken. Ook zei de Heer v/d 
Akker, dat hij te alle tijden zich zal blijven interesseren en op de bres zal staan zoo 
lang hij leeft en wenst het Gilde het aller beste toe. De Voorz: bedankt de Heer v/d 
Akker ten zeerste voor al het gene hij in die jaren voor het Gilde heeft gedaan en hij 
hoopt dat het hem goed moge gaan in zijn nieuwe zaak en dat de Gilde broeders hem 
niet zullen vergeten.” 

-zie voor het gehele krantenartikel hoofstukje 
ALGEMENE TOELICHTING- 
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-Frans Bax tamboer, Rein Hurkx vendelier-  
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GILDEHUIS ZAAL HOOGENKAMP 

 
1956 HARRIE VAN DE AKKER 
De gildeoverheid heeft, met de wetenschap dat het gilde zal moeten omzien naar een nieuw 
gildehuis, drie aanbiedingen om het gilde te huisvesten. De vergadering behandelt nog in 
dezelfde vergadering, van 8 augustus, de ingekomen aanbiedingen.  
Voor de aanvang van de bespreking over het nieuwe gildehuis vraagt van den Akker toe-
stemming om voor deze laatste keer het drankverbod tijdens de vergadering op te heffen 
zodat hij een rondje kan aanbieden. De vergadering geeft hiervoor permissie en de gilde-
broeders brengen een heildronk uit op de goede toekomst van het café, de jarenlange goede 
verstandhouding met het gilde en de gezondheid van de kastelein. De kastelein dankte het 
gilde in ruime bewoording en zei o.a.: 

"dat hij te alle tijden zich zal blijven interesseren en op de bres zal staan zoo lang hij 
leeft en wenst het gilde het aller beste toe". 

Na een dankwoord van de voorzitter voor de goede zorgen aan het gilde betoont gaat men 
over tot bespreking van het nieuwe gildehuis. De drie ingekomen aanbiedingen zijn van de 
kasteleins Coolen, van Buul en van den Eijnden.  
Eén café is een beetje klein  

"en is zelf ook niet van ons geloof, wat natuurlijk niet samen gaat, dus verworpen". 
Eén café is groot genoeg  

" maar ja, daar zitten ook weer haken en oogen aan, wat door de vergadering niet op 
prijs gesteld werd". 

Wat die "haken en oogen" inhouden vermelden de notulen helaas niet.  
Zo blijft er nog één café over. Het is café Hoogenkamp aan de Aalsterweg. De kastelein H. 

van den Eijnden (foto) die lid van het gilde is, heeft in het café 
een voor het gilde geschikte zaal. Zo'n repetitieruimte werd al 
reeds enige tijd gezocht vanwege de groei van de kopgroep 
van het gilde, met tamboers, bazuinblazers en vendeliers maar 
ook vanwege de hoogte van de zaal. Hier werd de mogelijk-
heid geboden om, als het weer slecht zou zijn, binnen te ven-
delen.  
De vergadering besluit in principe dat het café als nieuw gilde-
huis te aanvaarden. Maar een en ander moet nog wel worden 
doorgesproken. Goede afspraken moeten worden gemaakt 

over het gebruik van de zaal voor repetitiedoeleinden.  
Een ander belangrijk punt van bespreking moet zijn het verplichte drankgebruik van de jonge 
gildebroeders. Onder jonge gildebroeders verstond men jongens beneden de 18 jaar. De 
overheid was van mening dat je deze jeugdigen niet aan de bar mochten toelaten of dat er 
verplicht consumpties door hen gebruikt moesten worden. Dit had speciaal betrekking op 
voor, tijdens of na de verschillende repetities. De gildeoverheid krijgt van de vergadering 
toestemming om met van den Eijnden te onderhandelen over de voorwaarden. Nadat er 
overeenstemming was bereikt kon de eerste vergadering plaats vinden in september 1956. 
De Huifkar is voorgoed gesloten. 
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Het jaarverslag van het gilde meldt nog het volgende. 
“Ons Gildehuis 'De Huifkar' waar wij meer dan 50 jaren onder dak zijn geweest is 
i.v.m. de stedelijke uitbreidingsplannen (Verkeersoplossing) afgebroken.   
Op 1 september 1956 hebben wij officieel afscheid van onze Gildewaard Harrie v.d. 
Akker moeten nemen, omdat hij in zijn nieuw café absoluut geen ruimte meer voor 
ons Gilde of welke andere vereniging dan ook ter beschikking had. Noodgedwongen 
moesten wij derhalve uitzien naar een ander Gildehuis.  
Gelukkig zijn wij er in geslaagd een geschikt Gildehuis te vinden en wel op Aalsterweg 
114.  
Hier hebben wij nu tevens gelegenheid om onze vendeliers te trainen en repetities te 
houden voor onze tamboers en bazuinblazers. Ook voor onze feestavonden hebben 
wij thans een betere ruimte dan we ooit gehad hebben. 
Zoals gezegd, hebben wij op 1 september afscheid genomen en tevens hebben wij die 
dag met de Stratumse Harmonie voorop onze intrek in het nieuwe Gildehuis geno-
men. Hier heeft de Harmonie ons een serenade gebracht en het Stratums zangkoor 
bracht ons een zanghulde. Over en weer werden vriendelijke woorden gesproken en 
werd op het heil van alle drie de verenigingen geklonken. Het was weer een prachtig 
geslaagde propagandamiddag voor ons Gilde geweest, temeer daar de Pers uitge-
breide reportages over een en ander heeft weergegeven." 
 

Maar de vreugdekreten zijn niet van al te lange duur.  
Al halverwege het volgende jaar is het gilde niet meer tevreden over het gildehuis. Het gilde 
voelt er zich niet thuis. Er is geen goede ruimte om de kostbare gildeattributen op te bergen.  
Repeteren voor tamboers, bazuinblazers en vendeliers was soms weken achter elkaar niet 
mogelijk.  
De animo voor het gilde verdwijnt bij de jeugdigen en met regelmaat komen de bedankjes 
voor het lidmaatschap binnen.  
Ook de leden hebben het niet naar hun zin.  
De vergaderingen moesten in de keuken van het woonhuis gehouden worden omdat de gro-
te zaal te koud was. Een drankje is erg moeilijk in de keuken te krijgen en de ober komt pas 
na herhaalde malen vragen de bestelling opnemen en zelfs daarna moest je maar afwachten 
of en wanneer het bestelde werd gebracht.  
De vergadering vraagt Van den Eijnden hieraan iets te doen. Deze zegt direct zijn volle me-
dewerking toe. Maar de uitwerking is niet tot tevredenheid van het gilde.  
Tussen mei 1957 en mei 1958 heeft de vergadering nog verschillende keren gesproken over 
het zoeken van een ander gildehuis; maar serieuze plannen zijn niet in de notulen terug te 
vinden. Buiten achter het café is nog een kleine open ruimte. Van den Eijnden stelt deze ter 
beschikking aan het gilde om er een attributenlokaal te bouwen.  
Een houten schaftkeet van ongeveer 2 x 3-meter wordt ter beschikking gesteld door gilde-
broeder Jan Heinst. Enkele gildebroeders bouwen het gevaarte op en na een maand wordt 
deze als attributenlokaal in gebruik genomen.  
Dan blijft het, althans in de notulen, enkele jaren rustig totdat er in de vergadering van janu-
ari 1963 geklaagd wordt.  
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Het attributenlokaal wordt door timmerlieden als schaftlokaal gebruikt. Al voordat er over 
de kwaliteit van het lokaal melding in de notulen wordt gemaakt zijn er perioden dat de deur 
van de keet niet gesloten is. Het is dan ook zeer verwonderlijk dat het gildezilver wat zo voor 
het grijpen lag niet is gestolen.  
Maar niet alleen het gildezilver. Ook trommen, bazuinen, het oude standaardvaandel en 
rijzadels lagen voor het meenemen.  
In de loop van de tijd gaat de kwaliteit van het houten gebouwtje nog verder terug. Glas van 
het raam en deur wordt ingeslagen. Het slot van de deur werkt niet meer. Een nieuw slot 
verhelpt tijdelijk de klachten.  
Toch is er bijna een jaar verstreken als in december de vergadering spreekt over de vochtig-
heid van het houten lokaal en de toestand van de daarin bewaarde gildeattributen. Een di-
recte oplossing is toen niet gevonden, wel de onvrede over de huisvesting en het opbergen 
van de gildeattributen.  
Dan krijgt het gilde in mei 1964 de garderobe van de zaal als opbergruimte. Een ruimte die 
ook niet voldoet. De deur kan niet op slot en andere zaken niet van het gilde zijnde worden 
ook in de ruimte opgestapeld. Voor korte tijd kan het er mee door. Bovendien was de zaal 
niet steeds beschikbaar voor het gilde.  
Maar een goede oplossing is ook nog steeds niet voorhanden. Het gilde gaat opnieuw zoe-
ken naar een andere huisvesting.  
Alle beschikbare lokaliteiten, waaronder twee parochiehuizen kregen echter het predicaat 
ongeschikt. Een oplossing zou kunnen zijn, een eigen ruimte voor het gilde.  
Ten einde raad overwoog de overheid om zelf een compleet nieuwe gildekamer te bouwen. 
Achter de plaats, waar de vervallen en in ontbinding zijnde schaftkeet staat, is nog een open 
ruimte.  
Men bespreekt met van den Eijnden de mogelijkheid om daar een eigen gildelokaal te bou-
wen. Gildebroeder van den Eijnden heeft geen bezwaar maar de grond is niet van hem, die is 
eigendom van de brouwerij Oranjeboom uit Rotterdam.  
Gevraagd wordt aan een architect van de gemeente Eindhoven een schetsontwerp te ma-
ken. Met de Oranje Boom Bierbrouwerij zijn besprekingen aangegaan.  
De kosten voor het bouwen van een eigen lokaal voor het gilde worden geschat op ongeveer 
fl. 10.000, -. Zwaar geschrokken van dit, voor die tijd, hoge bedrag besluit de vergadering 
toch maar van de bouwplannen af te zien. Dit zijn dusdanig hoge kosten voor het gilde dat 
men vreest ze niet op te kunnen brengen met zo een drastische terugloop van het aantal 
gildebroeders.  
De perikelen rond de gebrekkige huisvesting waren in die jaren de oorzaak van dat diverse 
gildebroeders en aspirant gildebroeders bedankten Het is een neerwaartse spiraal. Het gilde 
kon hun niet bieden van wat zij ervan konden en mocht verwachten.  
Wat het aantal actieve leden betreft kwam het gilde op een zeer bedenkelijk dieptepunt.  
Een vergadering met de op één hand te tellen aanwezige gildebroeders was geen uitzonde-
ring meer.  
Bij het uittrekken van het gilde waren nog maar enkele gildebroeders aanwezig. Men is al blij 
met de aanwezigheid van een twaalftal gildebroeders. Een zodanig klein groepje is dan ook 
geen stimulans voor de anderen te komen of lid van het gilde te blijven.  
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De overheid van het gilde beseft dat de situatie, zoals die op dat moment is, niet lang meer 
kan duren. Doet zij niets dan is de mogelijkheid aanwezig dat het gilde, wegens gebrek aan 
gildebroeders, gaat inslapen. Naarstig gaat men weer opzoek naar nieuwe lokaliteiten. Ver-
schillende cafés en twee parochiehuizen zijn bezocht. Doch aan de wensen van het gilde kon 
om uiteenlopende redenen niet worden tegemoetgekomen of voldaan.  
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BIJLAGEN ZAAL  HOOGENKAMP 
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KODIJKO 

 
HET BEGIN  
Nu het gilde op een bedenkelijk dieptepunt was aangekomen moest er dringend wat gebeu-
ren om het gilde een roemloze ondergang te besparen. 
De gildeoverheid zoekt naar een goede nieuwe oplossing om te redden wat er van het gilde 
te redden valt. 
Regerend deken Mathieu van der Voort komt er achter dat aan de Tongelresestraat, op Stra-
tums gebied, een oud fabriekspand leeg staat, wel moet het te zijner tijd gesloopt worden.  
Het betreft hier het fabrieksgebouw van de Koninklijke Weverij van Dijk (Kodijko). 

Hij oppert de gedachte om in 
ieder geval tijdelijk hiervan 
gebruik te maken; speciaal 
voor het houden van de repe-
tities.  
Een aantal gildebroeders be-
kijken het gebouw en zien wel 
perspectieven. 
Na goedkeuring door de ver-
gadering, wordt aan de ge-
meente Eindhoven toestem-
ming gevraagd tijdelijk een 
gedeelte van het gebouw voor 
haar doeleinden te mogen 
gebruiken.  
Een gedeelte was al in gebruik 
van DEMOS (studenten), AK-
SENT (jongeren) opgevolgd 
door de Zeeverkenners. 
In oktober 1966 reageren bur-

gemeester en wethouders van 

Eindhoven positief op de aan-

vraag van het gilde; we konden 

de sleutels gaan halen. 

Had men voorheen het ge-
bouw alleen aan de buitenzijde 
gezien, bij de aanblik van de 
fabrieksruimte werd de vreug-
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de zeer vlug getemperd, het was een donkere troosteloze ruimte, een ruïne van puin, stof, 
gesloopte leidingen, rook en olie. 
Binnen het gilde rijzen, vooral bij de oudere gildebroeders, ernstige bedenkingen tegen de 
haalbaarheid om van deze ruïne iets representatiefs te maken.  
Maar jeugdig elan en enthousiasme hebben ten slotte de doorslag gegeven.  
Met vereende krachten hebben de jonge gildebroeders eind 1967 een begin gemaakt met de 
werkzaamheden om het gebouw op te knappen.  
Voor enkele gildebroeders ging een lang gekoesterde wens, een eigen gildekamer, in vervul-
ling. 
Vele, vele en nog meer werkzaamheden zijn verricht zoals het verwijderen van elektriciteits-
leidingen voor sterkstroom, het timmeren van houten luiken voor de ramen, er zijn sloop-
stenen opgehaald en gebikt in de bittere kou, er is gemetseld, er is elektriciteit aangelegd, 
geschilderd, een open haard gebouwd, enzovoort, enzovoort. 
Het schilderen ging soms zelfs iets te spontaan want opeens was ook de hond van een gilde-
broeder geschilderd. Wat die gildebroeder thuis te horen heeft gekregen is niet geschikt 
voor publicatie, hij heeft nog net zijn huwelijk weten te redden, zijn lidmaatschap van het 
gilde was reddeloos verloren. 
De totale startwerkzaamheden hebben bijna tien maanden in beslag genomen; het is een 
plezierige tijd geweest, met blije en bezige gildebroeders. 
Met gepaste trots is onder overweldigende belangstelling op 11 mei 1968 de nieuwe gilde-
kamer van het Sint Jorisgilde Stratum geopend door gildevrouwe M. van Abbe-Hoffmann.  
Dit gebeurde met een welgericht schot op een roos in de deur. Daarna heeft onze ere deken 
pastoor Harks het gebouw ingezegend.  
 
NIEUWE START GILDE 
Na de officiële opening van de gildekamer kon men bij het gilde de aandacht weer volledig 
aan het gilde zelf besteden.  
De opbouw van de oude luister en glorie konden nu weer de aandacht krijgen die hard nodig 
was.  
Eerst moest orde worden gebracht in de attributen.  
Het inventariseren van de gilde-attributen bracht aan het licht dat heel veel gilde-materialen 
in de jaren bij van den Eijnden verloren waren geraakt, wij hebben de inventarisatie in ons 
bezit.  
Maar! 
Het gilde begon weer op te bloeien, vijf nieuwe gildebroeders meldden zich aan, een onge-
kende luxe na de vele bedankjes van de laatste jaren.  
De repetities in trommen, bazuinblazen- en vendelen konden weer gehouden worden.  
Er was nu ook tijd voor gezelligheid in de nieuwe gildekamer, het beheer van het openhou-
den werd verdeeld onder de gildebroeders.  
  
"ER ZAT WEER LEVEN IN HET GILDE" 
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ENKELE GEBEDEN ZONDER EINDE 

ONDERHOUD  

  
Wij als gilde hebben ons opperbest vermaakt in wat wij zelf noemden "het meest bruine café 
van Eindhoven”, anderen gebruikten weleens mindere kwalificaties. 
Het was een gebouw dat door ons "klaargestoomd" was voor een zo spoedig mogelijke in-
gebruikname van ons gilde, men had na de tien startmaanden even "geen zin” meer in de 
verdere afwerking. Dat zou nog een gigantische klus blijven de komende (wat we toen nog 
niet wisten, uiteraard) 20 jaar, er was verschrikkelijk veel achterstallig onderhoud, er bleef 
constant veel aandacht nodig en het wel of niet aanpakken van onderhoud moest steeds 
bezien worden in het licht van mogelijke sloop op afzienbare termijn. 
We zijn trouwens wel altijd achter de grote onderhoudsproblemen aan blijven hollen wat 
trouwens onze pret op deze plek niet bedorven heeft. Uren besprekingen zijn er over dat 
onderhoud geweest, vele pagina’s zijn er over volgeschreven en er zijn vele honderden uren 
door de gildebroeders ingestoken. 
Drie belangrijke thema’s komen steeds weer in de notulen terug, tig keer de toiletten, tig 
keer het dak en tig keer het (schiet)terrein en heel wat over het beheer. 
Van twee onderdelen, het terrein en het dak vertellen we hierna wat meer en we geven 
hieronder een bloemlezing uit onze notulen wat betreft de toiletten. 
 

1968-09 
“De toiletten worden in orde gemaakt. De waterleiding naar onze gildekamer eveneens. De 
moeilijkheid is de loodgieter.”  

1969-01 
“Mededelingen: Betreft aanvraag drankvergunning. Controleur van de Gemeente wilde af-
spraak maken om ruimte en toiletten te controleren. Deze waren echter nog niet in orde zo-
dat deze werkzaamheden direct moeten geschieden. Dit zal in orde komen op 11 jan.” 

1969-02 
“De afwerking van het gebouw is ook ter sprake geweest in verband met de drankvergunning 
en de voorjaarsvergadering van kring Kempenland. Er moeten 2 ventilatoren komen en de toi-
letten moeten in orde komen.” 

1970-05 
“Hr. W. Kirchner Zijn de toiletten gerepareerd. Antw. De verstoppingen zijn buiten openge-
maakt.” 

1970-10 
“Werkzaamheden. Op 14 nov a.s. viert de Hr. F. Royers zijn 40-jarig dienstjubileum bij de N.V. 
Philips waarvoor hij koninklijk onderscheiden wordt. De jubilaris wil een receptie geven in het 
gildecentrum. In verband hiermede heeft de jubilaris gevraagd naar mogelijkheden om het 
opknappen van de gildekamer Jos Schroeders, gang en toiletten. Vergadering zegde toe bij 
deze werkzaamheden te helpen zo nodig zaterdag voor aanvang van de receptie.” 

1970-10 
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“Als beheerder vraagt P. Bax naar nieuwe closetpotten en draadglas zodat de toiletten geheel 
opgeknapt kunnen worden. Dit zal opgenomen worden met de Hr. Royers. De Hr. de Groot 
heeft nog draadglas staan dit kan opgehaald worden.”  

1971-12 
“Hr. v.d. Linden vraagt of er sloten op de toiletten kunnen komen dit i.v.m. de vervuiling en 
vernieling van de toiletten. Antw. Aan de studenten zal gevraagd worden om de toiletten 
goed te gebruiken c.q. in de gaten te houden.”  

1973-01 
“P. Bax vraagt om rekening te houden als het gildefeest doorgaat met;  
1e Het zuiver maken van het riool.  
2e Een toiletauto huren.”  

1973-10 
“3e Vindt P. Bax dat het niet van toepassing is om buiten voor het open raam te urineren en 
verzoekt allen gebruik te maken van de toiletten. De vergadering is van mening dat er buiten 
een goede verlichting moet komen opdat men niet meer zo vlug buiten gaat staan.”  

1974-08 
“Toiletten. De toiletten zijn soms te vies om te gebruiken. De bevuiling gebeurt dikwijls op tij-
den dat de gilde niet aanwezig is. Gevraagd wordt toestemming om sloten op de deuren te 
mogen maken; wat is toegestaan Voor het koningschieten moet de gildekamer nog gepoetst 
worden. Door verschillende gildebroeders wordt hulp toegezegd.” 

1976-09 
“Jac Bax, heeft een sleutel uitgeleend en niet terug gekregen. Hierdoor zijn de toiletten open-
gebleven en door de leden van de drumband bevuild. Is het mogelijk dat de drumband in café 
de Beer gaat oefenen want daar horen zij ook thuis. Hr. v.d. Voort zal hierna informeren.” 

1976-11 
“Hr. v.d. Wijgert, licht op de toiletten werkt niet. Dit zal worden bekeken.” 

1986-07 
“Voor de kosten van een toiletwagen kunnen we de toiletten heel aardig opknappen (opmer-
king ter zijde).” 

1986-07 
“Gildecentrum opknappen in de vakantietijd: wie zijn daarvoor aangezocht? Nog niemand! Er 
moet iemand bij zijn die kan tegelzetten i.v.m. de toiletten. Een brief uit laten gaan, 4 augus-
tus starten. Arie Philipsen is er elke dag vanaf 4 augustus.” 
1988-03 
“Damestoilet is kapot. Zal Wout zondag repareren.” 

1988-07 
“JOHN VAN DE WIJGERT 
In de toiletten is het een puinhoop: het water loopt niet meer weg. Nico Hoskens wil er na de 
vakantie (midden augustus) wel eens naar kijken. De douche van boven lekt ook, de bak "is 
gelijk naar de ..." (helemaal kapot dus).”  
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HET TERREIN  

  
Ook het buitenterrein is op een gegeven moment weer aan een opknapbeurt toe. Op het 
terrein en speciaal in het gras ligt weer zoveel "rotzooi" dat de plantsoenendienst niet langer 
van zins is er goed gereedschap aan te wagen, we moeten zelf maar zien hoe we het op-
knappen. 
Maar! Wij zijn niet voor één gat te vangen en zeker gildebroeder Jan Huijbers niet want hij 
heeft in 1982 voor het eerst vlak voor een kruisboog schietwedstrijd in eigen beheer het gras 
gemaaid, en hoe! 
Thuis, op de boerderij van zijn vader, in Steensel, wist Jan een waarschijnlijk voor ons doel 
geschikte maaimachine te staan die niet meer in gebruik was. Hij heeft deze maaimachine, 
een Cormic, aan zijn vader voor het gilde gevraagd en gekregen. Het was een vooroorlogse 
(1940-1945) machine waaraan nog niets was gelast maar alles nog geklonken. Om die maai-
machine te kunnen gebruiken was trekkracht nodig. Vroeger was dit een paard, maar Jan 
gaat met de tijd mee. Het paard wordt een sloopauto, een Toyota Corolla waarvan het dak is 
afgezaagd, trekkracht met een cabrio dus.  
Het zou een echte toeristische attractie worden:  achter het stuur van de cabrio zat Jan en 
op de maaimachine zat Toon Evers te schudden met op zijn hoofd een cowboyhoed. De auto 
moest rechtstreeks vanuit de accu, met het doorverbinden van twee draden bij het contact-
slot, gestart worden. De auto was daarnaast in een zodanige staat dat het een wonder mag 
heten dat er geen ongelukken mee gebeurd zijn, de auto had bijvoorbeeld geen remmen 
meer, remmen moest gebeuren met de grasmaaimachine. 
Het maaien van het gras werd steeds op een mooie middag gedaan, voor de inwendige mens 
zorgde Mien, de vrouw van Toon Evers, zij kwam met koffie, Toon gooide er stiekem vanuit 
zijn binnenzak wel een borreltje in. 
Kijk hieronder, plaatjes toch? 
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Aldus hebben de mannen bijna drie jaren het gras gemaaid; toen waren de koppelingsplaten 
van de auto "naar de knoppen" en de reparatie zou te duur gaan worden. Deze maaimachine 
is uiteindelijk in een museum (MEC) terecht gekomen, na deze geweldige combinatie zijn er 
nog 2 andere machines voor het maaien in gebruik genomen, maar het is nooit meer zo leuk 
geworden. 
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DE DAKEN 

Het dak lekt op verschillende plaatsen en laat zichtbare vieze bruine lekkage strepen op de 
muren door heel het gebouw achter.  
In de hal is het lekken zelfs zo erg dat mossen aan de muren groeien, bij regenweer maakt 
het op een gegeven moment niet meer uit of je binnen of buiten staat.  
Het dak is al verschillende keren plaatselijk gerepareerd, in april 1973 is de, tot op dat mo-
ment, laatste reparatie uitgevoerd, toch is er geen houden aan, het blijft steeds weer lekken, 
het is letterlijk dweilen met de kraan open. Ondertussen komt het hemelwater ook langs de 
muren bij de elektriciteitskast naar beneden met alle gevaar voor kortsluiting. Het lekt, het 
lekt en het lekt maar door. De buren Proloog en Stella Maris hebben hetzelfde probleem 
maar zij lossen het op; zij laten hun gedeelte van nieuw dakleer voorzien, zouden wij dat ook 
niet eens moeten doen? We schrijven dan 1978. 
Hoewel iedereen deze reparatie dringend noodzakelijk vindt zeggen de gildebroeders nog 
niet direct ja tegen dit voorstel want steeds gaan er weer geruchten over de sloop van het 
gebouw en dan is investeren duur en zinloos dus moet eerst naar eventuele sloopplannen 
worden geïnformeerd.  
Wat een eventuele naderende sloop betreft lijkt er niks aan de hand te zijn, inmiddels is het 
in september 1980, maar bij "de studenten” is er zoveel te meer aan de hand.   
Voor hen wordt de situatie onhoudbaar, zij bezoeken de vergadering en geven uitleg over de 
slechte woonsituatie met lekkage van het dak.  
In het woongedeelte staan potten, pannen- en emmers om het water op te vangen zodat 
het gilde daar geen last van ondervindt. 
  
"Alles wat aan de muren hangt rot weg en staat vol vochtschimmels, in de slaapkamers is het 
nu zo erg vochtig dat er niets tegen de muur kan hangen en de kleren in de kast voelen zelfs 
klammig aan. Ja, zelfs de geur in huis is bedorven en ongezond”. 
 
Dat wordt zelfs het gilde te erg en met dank aan de studenten voor de potten, pannen, en-
zovoort gaat het gilde "slagvaardig” als altijd achter wat offertes aan. Die komen er en de 
offertes van de dak-reparatie variëren van fl. 4.500 tot fl. 6.100, de laatste offerte wel inclu-
sief bekleden van de goten, nieuwe afvoeren en vergaarbakken. 
Nieuwe afvoeren zijn ook nodig omdat ondertussen niet alleen de muren in de hal met 
schimmels en mossen bedekt zijn maar ook die van de gildekamer. Na wat onderzoek naar 
subsidies en kostenverlagingen krijgt de gildeoverheid vrij mandaat van de leden tot maxi-
maal fl. 3.000,-, dit op een kostenplaatje van fl. 4.000,- á fl. 4500, -.  

 "De studenten moeten ook maar hun bijdrage doen". 
De geplande dak-reparatie wordt zo spoedig mogelijk uitgevoerd, toch zijn daarmee nog niet 
alle problemen opgelost, ook het dak-glas moet nog worden vernieuwd. Want nu er nieuwe 
dakbedekking op het gebouw ligt moet ook nog het dak-glas worden vernieuwd en dit zal 
gebeuren door enkele gildebroeders.  
Winterse weersomstandigheden stellen deze werkzaamheden weer zodanig uit dat we in de 
notulen van juni 1982 lezen: 
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"We vieren vandaag precies het éénjarig jubileum van de bedoeling het dak te ma-
ken". 

Het karwei is een maand later, tegen betaling, uitgevoerd, niet door de gildebroeders maar 
door een goedkope "klusjesman". 
Maar dan de hal nog, het lekt hier zoals het nog nooit gelekt heeft, reden om met regenweer 
niet in de hal te komen, het is levensgevaarlijk, zelfs met paraplu. Dus ook gebruik maken 
van de hal voor repetities trommen of vendelen is totaal onmogelijk geworden 
We worden in mei 1983 door Centraal Woningbeheer gesommeerd het dak van de hal te 
repareren. 
Want de buren hebben er last van. "De buren" is het toneelgezelschap Proloog, die hun de-
cors in de aangrenzende ruimte maken en opslaan, dus weer nieuwe offertes gevraagd, deze 
variëren van een noodreparatie van fl. 1.000 tot een compleet nieuw dak van fl. 6.500, je 
voelt al aankomen waar het gilde voor gaat kiezen, inderdaad beslist de vergadering: 

"dat met het oog op de toekomst de noodreparatie van fl. 1.000 goed genoeg is”. 
Het zou 4 à 5 jaar moeten helpen, dat moest genoeg zijn want intussen is het voor allen dui-
delijk geworden dat het gilde op niet al te lange termijn het pand "Kodijko" zal moeten verla-
ten. De noodzakelijke werkzaamheden worden nog wel gedaan, verder investeren in het 
gebouw is nu helemaal zinloos geworden, je ziet het gebouw steeds verder "de vernieling” in 
gaan, dit tot veler verdriet want: 

"Het is toch een gildekamer geweest met een geheel eigen sfeer die velen in de toe-
komst zullen missen” 
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BIJLAGEN-OPENING 
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1968  
 
Toespraak opening Gildekamer Kodijko 11 mei.  
 
"Gildeheer, Gildevrouwe, Gildebroeders/Gildezusters en Gildevrienden.  
Vandaag 11 mei 1968, negen dagen na de herdenking van het 458-jarig bestaan van 
het schuttersgilde St.Joris Stratum, is het voor ons een eer, dat Mevrouw M. van Ab-
be-Hoffmann deze kamer voor geopend zal verklaren. Alvorens haar hiervoor uit te 
nodigen, wil ik gaarne een schets geven over de totstandkoming van deze kamer. Ja-
renlang was er reeds behoefte aan een ruimte voor ons gilde om daar te kunnen sa-
menkomen voor vergaderingen, aan een ruimte waar onze attributen veilig te kunnen 
opbergen, aan een ruimte waar onze tamboers en vendeliers kunnen oefenen. Dit al-
les meenden wij in dit gebouw te kunnen vinden. Daarom richtte het St.Jorisgilde Stra-
tum een verzoek aan Heren Burgemeester en Wethouders om van deze ruimte ge-
bruik te mogen maken. In ons verzoek aan Burgemeester en Wethouders stelden wij 
dat deze ruimte tevens dienstbaar gemaakt zou kunnen worden ten nutte van het gil-
denwezen in Eindhoven en Kempenland en dat wij voornemens waren van hieruit al-
lerlei activiteiten te ontwikkelen. Burgemeester en Wethouders beslisten goedgunstig 
op ons verzoek. Wij zijn het Gemeentebestuur zeer erkentelijk hiervoor en wij betui-
gen hen onze hartelijke dank. Toen de goedkeuring binnen was, gingen wij, als over-
heid van het St.Jorisgilde Stratum, het gebouw een nader bekijken. Al gauw kwamen 
wij tot de bevinding, dat er ontzettend veel aan het gebouw moest worden opgeknapt 
en dat veel geld zou gaan kosten, tenzij wij met eigen krachten het een en ander zelf 
zouden kunnen doen. Ik mag U gerust zeggen, dat ik persoonlijk op een gegeven mo-
ment er geweldig tegen op begon te zien en dat ik voorstelde om alleen gebruik te 
van de oefenruimte voor tamboers en vendeliers. Toen was het echter onze 2e Secre-
taris, Frans Bax, die met zijn jeugdig enthousiasme het mij, ik mag het nu gerust zeg-
gen, lastig begon te maken en mij voorspiegelde, dat de jonge leden zeker bereid zou-
den zijn er vele uren aan te besteden. Op een gegeven heb ik toen maar "ja" gezegd. 
Wij zijn begonnen met toestemming van de Firma van Engeland uit Schijndel met een 
gedeelte van het oude hotel "Royaal", gelegen aan de Vestdijk te slopen. De stenen, 
die hier vanaf kwamen, werden gebikt. Gildebroeder Bouwmans van het 
St.Catharinagilde Gestel zorgde voor het vervoer en onze gildebroeder Thijs Vermeu-
len kon aan het metselen van de muur voor deze kamer beginnen, ook de schoorsteen 
en de toog zijn door hem gemetseld. Thijs heeft er heel wat moeite mee gehad, maar 
het resultaat mag gezien worden. Thijs mag trots zijn op zijn werk; wij zijn trots op 
Thijs. Voor het timmerwerk moesten wij echter een beroep doen op een betaalde 
kracht. Het schilderwerk (verf gratis geleverd door de Firma Martin) is praktisch ge-
heel gedaan door Frans Bax en Tiny van Erven. Zij hebben wekenlang samen enorm 
veel werk verzet. Het zeil, dat wij gratis op de kop konden tikken, werd gelegd door 
Joris en Walther Bax met behulp van Louis van Hoof. De gehele lichtinstallatie werd 
aangelegd door onze Deken Secretaris B. Verblackt. Gildebroeder Verblackt heeft dit 
op een deskundige en snelle wijze gedaan. Bovendien schonk hij nog een radio en ra-
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dio grammofoon. Het glaswerk van de verlichting werd gesneden en gematteerd door 
Jac. Bax. Vanmiddag is de naam "Bax" al meerdere malen gevallen. U zult wel begrij-
pen, dat wij bijzonder dankbaar gestemd zijn ten opzichte van de familie Bax, die op 
zo'n voortreffelijke wijze heeft meegewerkt aan de totstandkoming van dit lokaal. 
Onze Vaandrig R. Hurkx zorgde voor het smeedwerk van de open haard en schonk bo-
vendien een oliekachel. De Firma Lammers van Driel gaf de pop, die bij de open haard 
is opgesteld en die wij hebben gekleed in het herautenpak van ons gilde. De Dommel-
se Bierbrouwerij heeft liet meubilair in bruikleen afgestaan. Op korte termijn zal ook 
nog een biljart worden geplaatst. De gordijnen zijn een schenking van de Textielfa-
brieken De Haes-Holland, hier uit Eindhoven. De schutsboom, buiten op het terrein 
opgesteld, is een cadeau van de Firma Kuyken uit Heeze. De Stichting voor Outer en 
Heerd bood de twee toegangsdeuren en de kozijnen van deze gildekamer aan. Van de 
gildebroeders van ons gilde, die daadwerkelijk hebben medegewerkt, wil ik nog in het 
bijzonder noemen Frans Kirchner, Jackie Nagelkerke en Tonnie van der Voort. Allen, 
die op enigerlei wijze, hetzij door het geven van materiaal, hetzij door het verrichten 
van arbeid, hebben medegewerkt aan de totstandkoming van onze eigen Gildekamer, 
betuigen wij onze welgemeende dank. Het past ons nog een ogenblik stil te staan bij 
liet voor het gildenwezen zo tragisch overlijden van de Voorzitter van de Bond van 
Schuttersgilden Kring Kempenland, Jos H.J.Schroeders, op 23 februari jl. Ongeveer 15 
jaar heb ik als Secretaris van de Bond Kempenland, nauwe contacten met Voorzitter 
Schroeders gehad. Ik moet U zeggen dat ik hem nog dagelijks mis. Om de dankbaar-
heid van ons gilde te tonen voor al wat de heer Schroeders voor het gildenwezen heeft 
gedaan, hebben wij in ons lokaal plaats ingeruimd voor een foto van hem; een foto, 
waarop hij zo precies gelijkend is afgebeeld dat het is alsof hij voor ons staat. De foto 
is aangeboden door de Eindhovense gilden. Om dit geschenk hebben wij zelf gevraagd 
en wij zij dankbaar, dat wij deze foto hebben gekregen. Zoals U bekend zal zijn, heeft 
het St.Jorisgilde Stratum een gedeelte van de ruimte beschikbaar gesteld van de Stich-
ting voor Outer en Heerd. Deze Stichting, die de belangen behartigt van de gilden van 
Kring Kempenland was onder leiding van de heer Schroeders bezig aan de verwezen-
lijking van een ontmoetingsruimte voor alle gildebroeders. Het werk is door het over-
lijden van de heer Schroeders abrupt afgebroken. Nu wij weer een beetje hersteld zijn 
van de schok, die diens overlijden teweeg bracht, zijn wij de afgelopen week begon-
nen met het werk van de heer Schroeders af te maken. Wij hebben liet volste ver-
trouwen dat wij het binnen enkele weken zullen kunnen afronden. Wij zijn dit ook wel 
aan de nagedachtenis van de heer Schroeders verplicht. De opening van de naast on-
ze Gildekamer gelegen ruimte zal in het najaar geschieden. Ik ben reeds lang aan het 
woord geweest en daarom moet ik, alhoewel ik nog lang over het werk van de heer 
Schroeders zou kunnen bezig blijven, verder gaan met nog te vermelden dat het schil-
derij, dat U boven de open haard ziet hangen, een schenking is van Gildeheer 
A.J.A.van Abbe, welke reeds eerder is gedaan. Wij zijn bijzonder blij, dat dit zeer 
waardevolle schilderij, voorstellende, de helaas dit jaar overleden, Ere-Regerende De-
ken van ons gilde Hub.Holten en geschilderd door Hugo Brouwer, thans een ereplaats 
in ons lokaal mag innemen. Wij zijn Gildeheer van Abbe dankbaar, dat hij ons gilde 
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steeds op voortreffelijke wijze heeft gesteund. Als wij b.v. denken aan de giften voor 
het uniformfonds, aan de schenking van 8 prachtige gildetrom-men, die de namen 
van zijn kinderen dragen en een waarde van f 5.000,-- vertegenwoordigen, aan zijn fi-
nanciële bijdrage van het in 1962 door ons gilde georganiseerde Landjuweel, dat f 
17.000,-- kostte, waarvan de heer van Abbe een aanmerkelijk deel voor zijn rekening 
heeft genomen, dan zult U begrijpen, dat wij met grote dankbaarheid vervuld liet ons 
een grote eer achten, dat wij Mevrouw van Abbe, die steeds volledig achter het werk 
stond dat de heer van Abbe voor ons gilde deed, thans mogen uitnodigen onze Gilde-
kamer voor geopend te verklaren.  
w.g. Van der Voort R.D." 
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BIJLAGEN-BAR  
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Officiële (in de vergadering gekozen) beheerders zijn achtereenvolgens geweest:  

Willie van Leuken sr. ; 
Jac Bax; 
Jan Nagelkerke; 
Jan Huijbers; 
John van de Wijgert; 
Jan Semler; 
Jan Huijbers. 
 
Officieel zijn er, volgens de notulen, in de periode 1968-1990 ook drie hulpbeheerders in 
functie geweest (Jo Jonkers, Jan Semler en John van de Wijgert) en hebben anderen als zo-
danig gefunctioneerd ( Jan Nagelkerke met vrouw Paula en zoon Jack/Jac Bax met vrouw M. 
Bax-van Diessen). 
 
         Willie                      Jan N.                    Jan H.                        John                       Jan S.                     
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BIJLAGEN-INTERIEUR 
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BIJLAGEN-AFBRAAK (een greep uit de (digitale) bestanden)  
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